
3 پنجشنبه 26 اسفند 1400
 شماره  8464

روز گذشته به مناسبت روز شهردار، 
علیرضــا زاكانــی از ابرپروژه ها و 
پروژه های كوچك مقیاس صحبت 
كرد. به گزارش همشهری، شــهردار تهران كه در 
برنامه تلویزیونی »ســام صبح بخیر« حضور پیدا 
كرده بود، از 5پــروژه به عنوان ابرپــروژه یاد كرد؛ 
پروژه هایی مانند اتصال بزرگراه شهید صیادشیرزای 
به بزرگــراه آزادگان با احداث یــك تونل 2طبقه، 
بهره برداری از بزرگراه شهیدشوشتری و اتصال یادگار 
امام به جاده ساوه. شهردار تهران همچنین از تكمیل 
مترو تا ســال14۰5 و جمــع آوری 1۰هزار و5۰۰ 
معتاد متجاهر از سطح شــهر به عنوان ابرپروژه یاد 
كرد. در عین حال، زاكانی درباره وضعیت حمل و نقل 
عمومی نیز گفت: »تهران به ۷هــزار اتوبوس نیاز 
دارد. در ابتــدای این دوره 2هــزار و 225اتوبوس 

تحویل ما شد و ما  1۷5دســتگاه اتوبوس 
خریدیم و اضافه كردیم. همچنین حدود 
5۰۰دستگاه را با تعویض مخازن مورد 
بازسازی قرار داده ایم. در كنار آن نیز 
برای سال آینده هزار و ۳5۰ اتوبوس 
بازسازی می شوند و هزار دستگاه نیز 

وزارت كشور خریداری می كند. 
عاوه بر این، برای شهریور 

ســال آینده قرارداد 
5۰دستگاه اتوبوس 
برقی را برای تردد از 
میدان جمهوری 

تا بهارستان بسته ایم.«  او ادامه داد: »در مجموع به 
این ظرفیت ها سال 14۰۰ ۶5۰دستگاه و سال بعدتر 
24۰۰اتوبوس اضافه می شود و ظرفیت اتوبوس ها 
تا یك ســال ونیم دیگر بیش از 2برابر می شود. در 
 كنار این اقدامات 21۰خط اتوبوســرانی را بازبینی

كرده و توسعه خواهیم داد.« 
شــهردار تهران درباره مترو عنوان كرد:  »در مترو 
۷خط فعال داریم كه 2هزار و 5۰۰واگن لازم دارند. 
در حال حاضر 15۰۰واگن داریم كه 11۰۰واگن آن 
در حال ارائه خدمات هستند و مابقی از رده خارج 
هستند. ضمن اینكه دوســوم  این واگن ها نیاز به 
اورهال دارند.« او گفت: »خرید ۶۳۰واگن از طریق 
فاینانس برنامه ریزی شده و با تمهیدات نرم افزاری 

تصمیم داریم سرفاصله قطارها را  كمتر كنیم.« 
زاكانی با اشــاره به اینكه در میادیــن میوه وتره بار 
قیمت ها 4۰درصد كمتر اســت، گفت: »تعداد 
این میادین در ابتــدای این دوره 2۶۳میدان 
بوده و در ۶مــاه و 14روزی كه بر ســركار 
آمدیــم،  ۳1میدان بــه آن اضافه كردیم. 
تاش می كنیم برای سال آینده 1۰۰مورد 
و سال14۰2 نیز  1۰۰میدان دیگر اضافه 
شود تا سرجمع میادین را به 5۰۰برسانیم.« 
او همچنین از خرید بی واسطه از كشاورزان در 
سال آینده خبر داد و یادآور شد: »1۰قلم كالا 
را هم برای سال آینده مستقیم 
از كشاورز خریداری می كنیم و 
واسطه ها را حذف خواهیم كرد تا 

قیمت ها تقلیل پیدا می كند.« شهردار تهران اضافه 
كرد: »برای ســال بعد از آن یعنی 14۰2 نیز برنامه 
داریم تا تمام اقام را مســتقیم از تولیدكنندگان و 
بدون واسطه خریداری كنیم. البته ما در شهرداری به 
این موضوع نگاه انتفاعی نداریم. روزانه 2۰۰تن مرغ 
توزیع می كنیم،  15۰كانكس یخچال دار هم داریم 
كه بتوانند در افزایش خدمت به مردم كمك كنند. 
ضمن اینكه روزانه  ۳۰تن گوشت توزیع می كنیم  كه 

15 تا 2۰درصد زیر قیمت بازار است.« 
علیرضا زاكانی با پرداختن به اهمیت مســكن در 
كاهش هزینه زندگی شهروندان گفت: »سال۹۰ تا 
۹1 به صورت  میانگین بالغ بر ۳۰هزار پروانه صادر 
می شد اما امسال 4هزار و 5۰۰ پروانه صادر شده و 
میزان آن به یك هفتم رسیده است. ما با تاسیس یك 
قرارگاه جهادی 1۸۰هزار واحد یعنی ۶برابر میزان 
ساخت امسال را هدف گذاری كردیم. البته در این 
مسیری كه دنبال می كنیم در طرح  جهش مسكن 
برای شهرداری ها وظیفه ای دیده نشده، اما ما با وزارت 
راه و شهرسازی تفاهم كردیم كه در بافت فرسوده 
و زمین های ذخیره شــهری لكه گذاری هایی برای 

ساخت  1۸۰هزار واحد انجام دهیم.« 
شهردار تهران درباره وضعیت كودكان كار عنوان 
كرد: »كودكان خیابانی و متكدیان، مرحله بعدی 
این اقدامات خواهنــد بود. بــرای كارآمدی این 
كودكان مكان های بزرگی در نظر گرفته شــده از 
جمله اینكه  1۰هزار متر ســوله آماده می شود تا  
بتوانیم چهره شهر را تغییر دهیم. دره فرحزاد نیز 

در مســیری قرار گرفته كه تبدیل به یك بوستان 
و بخش سوم بوســتان نهج الباغه شود.« شهردار 
پایتخت با پرداختن به موضوع تاكسی های تهران 
هم گفت: »۷۸هزار تاكسی و ون داریم كه بالغ بر 
5۰درصد آنها فرســوده اند تصمیم داریم سالیانه 
1۰هزار مورد آن را نوسازی كنیم.«  زاكانی در ادامه 
عنوان كرد: »برای تحكیم گلوگاه ها، لایحه ای به 
شورا دادیم تا بتوانیم ســازمان فناوری های نوین 
را در شهرداری راه اندازی كنیم. بنا شد این لایحه 
با حضور بنده در شورا مطرح و تصمیم گیری شود. 
در بحث فناوری در حوزه پسماند تحقیقات جدی 
را دنبال كرده ایم. این طای كثیف 45۰۰میلیارد 
ارزش دارد امــا ما هزار میلیارد پــول می دهیم تا 
جمع شود و این مسأله برای ما باخت است بنابراین 
مسیری را دنبال می كنیم تا با فناوری های جدید 
سوخت و انرژی و مواد قابل مصرف را از آن تامین 
كنیم و مواد دفعی حداقلی داشته باشیم. در دیگر 
حوزه هــا مانند ترافیــك، حمل و نقــل، عمران، 
محیط زیســت  و ســایر حوزه ها نیز فناوری قابل 

استفاده خواهد بود.«
شهردار تهران درباره مجوزهای ساخت در شهرداری 
و مشكات آن گفت:  »۷ تا 1۰ماه زمان صدور پروانه 
در شرایط فعلی اســت، بنابراین از روزهای اول كل 
این فرایند را استخراج كردیم و با در نظر گرفتن همه 
شرایط،  از اردیبهشت ســال آینده این زمان به زیر 
2ماه تقلیل پیدا می كند. این مسئله از طریق مصوبات 

شورا   گره گشایی می شود.« 

ابرپروژه هایی برای تهران1401
علیرضا زاكانی مهم ترین پروژه هایی را كه سال آینده به اجرا درمی آیند تشریح كرد

قدمت سرچشم محله

محله كا تغییر می كرد؛ همه پای كار بودند؛ از نوجوانان گرفته 
تا ریش ســفیدان. جنب وجوش ها از یك هفته قبل آغاز می شد 
و واقعا عید بود. حاج مهدی قاســمی از روز موعد می گفت و در 
باب شخصیت حضرت اینطور عبارت را ادا می كرد: »شخصیت 
امام زمان)عج(، بین المللی است؛ فرادینی و فرامذهبی. حضرت 
حجت، بزرگ ترین نعمت برای بشر است.« او با ذكر منابع دقیق بر 
سخنانش سند می زد؛ از آیات قرآنی گرفته تا روایاتی كه در كتب 
معتبر آمده اند. درست می گفت و می گوید، حضرت نعمتی است؛ 
آنچنان كه فقط در سالروز تولدش همه اهالی محله، با یك اشاره 
دور هم، گرد می آمدند و حداقلش چند شبانه روزی از حال یكدیگر 
بیشتر از قبل باخبر می شدند. هنوز هم همین است؛ اگرچه شاید 

آپارتمان نشینی و سختی های روزگار، باعث شده باشد تا بعضی، 
مثل گذشته همت نكنند، اما در شب تولد آقا، هركسی  با گذر از 
زیر ریسه های نورانی با دیدن ایستگاه های صلواتی، غرق شدن در 
بوی اسپندی كه برای سامتی اش دود می شود، شیرین شدن كام 
از شیرینی پخش شده در جوار مسجد محل و... قطعا دلش شاد 
خواهد شد. البته كه نعمت های امام عصر را نباید در این حد، تقلیل 
داد، اما برای همین كه بهانه زنده شــدن محله ها و نشاط اهالی 
فراهم می شود، خودش نعمتی بزرگ است. روزگاری را به یاد دارم 
كه در محله مان، یك نفر بانی می شد و 1۰۰نفر همراه. او می گفت 
چطور بساط جشن سالروز تولد حضرت را جفت و جور كنیم و 
همه از هم جلو می زدند تا در انجام كارها سهیم باشند. محله چند 
شبی زنده تر از همیشه می شد. با همان پایه چراغ هایی كه درست 
در وسط كوچه با گچ، پشت سر هم سِری می كردیم، با میزی كه 
برای اســپند علم می كردیم و با پرچم هایی كه به تیرهای چراغ 
برق می بستیم. نوجوانان و جوانان هم شیفت به شیفت، نگهبانی 
می دادند؛ نه از اینكه كسی بیاید و چراغ ها را با خود ببرد؛ برای اینكه 
اگر بنده خدایی با ماشین قصد داشت در كوچه تردد كند، دچار 
مشكل نشود. شب تولد هم كه دیگر غوغایی در محل برپا می شد.

سخن آخر: محله ها هویت شان را نه فقط از موضوعات كالبدی 
كه بیشتر از آنچه در ذهن ها اندیشه شده اند، از اعتقادات و باورها، 
سنت ها و آیین ها، از معتمدان و همسایه ها وام می گیرند. هرقدر 
نسبت به اینها، دقیق تر باشیم، قطعا رنگ بیشتری به هویت محله 
داده ایم تا حس تعلق مان به جایی كه سكونت داریم، بالاتر برود. نیمه 
شعبان امسال، در آستانه ورود بهار و شكوفه دادن درختان، زنده 
شدن زمین، بهترین فرصت است كه با مردمی ترین شكل ممكن، 
نشاط را به محله هایمان بیاوریم. اگر شهرداری و نهادهای مردمی، 
اقداماتی را انجام می دهند خوب است، اما وقتی با یك قراری برای 
برگزاری جشن سامتی حضرت مان توامان شود و اگر پرچم »یا 
مهدی ادركنی)عج(« بر سر در خانه مان علم شود، قطعا باشكوه تر و 
لذت بخش تر خواهد شد. قرارمان می تواند امشب یا فرداشب زمین 
ورزشی سركوچه، پاركینگ خانه یكی از اهالی و پارک محل باشد. 
چه ایرادی دارد كه در كنار مساجد، جایی نه خیلی دور و نه خیلی 
نزدیك، برای تولد امام زمان)عج( جشن بگیریم. به قول آیت الله 
سیدعلی اصغر هاشمی علیا، پیش نماز محله چیذر كه وقتی به او 
می گفتند، حاج آقا! نیمه شعبان هم در مسجد، هم در امامزاده و هم 

در زمین ورز محل، برنامه داریم؛ می گفت: »قدم آقا سرچشم.«

حامد فوقانییادداشت
دبیر گروه شهری

عیدانه حمل ونقلی به شهروندان تهرانی 
ایستگاه متروی بوستان گفتگو و ورودی دوم ایستگاه 

مدافعان سامت و 2۷بوستان مادر و كودک به 
بهره برداری رسیدند  

عیدانه مدیریت شــهری پایتخت در قالب بهره برداری از2پروژه 
در حوزه مترو و حمل ونقل عمومــی، 2۷ پارک مادر و كودک در 
2۷ محله تهران و 5۶ پروژه شــهری منطقه 2 تقدیم شهروندان 
تهرانی شد. به گزارش همشهری،  در آخرین روزهای سال14۰۰، 
پروژه های مربوط به متروی تهران شامل احداث ایستگاه بوستان 
گفتگو، ورودی دوم ایستگاه مدافعان سامت تا در آستانه   سال 
جدید، بخش دیگری از دغدغه های حمل ونقلی شهروندان رتق 
 و فتق شــود. شــهردار تهران در آیین افتتاح این پروژه ها گفت: 
»  این افتتاح ها نمی تواند گوشــه ای از بزرگی و عظمت مردم 
تهران را پوشش دهد.  ۶.5 ماه از فعالیت ما در شهرداری می گذرد 
و در این مدت تحول در روح و كالبد شــهر و تغییر نرم افزاری و 
سخت افزاری در شهر  را توأمان دنبال می كنیم.« علیرضا زاكانی 
 افزود: »امروز صدو چهل و دومین ایستگاه مترو را افتتاح می كنیم.

 ۷ خــط فعــال متــرو 25۰۰ واگــن لازم دارد امــا دارای  
15۰۰ واگــن اســت كــه ۳۶4 واگــن  آن نیــز از رده خارج 
شــده و از این تعداد فعال نیز دو ســوم آن نیاز به اورهال دارد. 
مدیریــت شــهری در این ۶ مــاه پیگیــری كرد و بــه لطف 
الهی ۶۳۰ دســتگاه واگن كه سال های ســال قرار بود از طریق 
فاینانس وارد شــود با هموار كردن مسیر در آســتانه تزریق به 
 ناوگان مترو اســت. این واگن ها در آینده از تهاتــر با نفت وارد

می شــود. همچنین ۷۰۰ واگن از واگن های موجود را از طریق 
تهاتر با اماک اورهال می كنیم، عاوه براین كه 1۰5 واگن ساخت 
داخل از طریق تهاتر با نفت تهیه می شود، در داخل كشور نیز كار 
تامین  ۸ دستگاه واگن و یك رام قطار نهایی شده تا در خدمت مردم 
قرار گیرد.« او با بیان اینكه در شهر تهران بنا بر یك برآورد و طبق 
برنامه سوم باید همه خطوط مترو 2۰ ساله تكمیل شود و روزانه 
1۰ میلیون مسافر توسط مترو جابه جا شــوند، گفت: »در شهر 
 تهران بنا بر یك برآورد و طبق برنامه سوم باید همه خطوط مترو

2۰ ساله تكمیل شــود و روزانه 1۰ میلیون مسافر توسط مترو 
جابه جا شــوند.« زاكانی همچنین در جمــع خبرنگاران عنوان 
كرد: »سال آینده برنامه ما این است كه خطوط  ۶ و ۷ را تكمیل 
كنیم و در كنار آن تكمیل خط پرند را داشته باشیم. ضمن اینكه 
با بارگذاری روی ایستگاه ها و تامین اعتبار بتوانیم عملیات اجرایی 
4 خط دیگر را نیز شروع كنیم و در این 4 خط باقیمانده نیز  1۳۸ 
ایستگاه داریم، تا اردیبهشت سال 14۰1 نیز 2 افتتاح دیگر در مترو 
خواهیم داشت. امروز هم  ورودی دوم ایستگاه مدافعان سامت 
كه ایستگاهی خاص با عمق 4۶ متری است افتتاح شد كه می تواند 

باعث تسهیل دسترسی شهروندان شود.«

افتتاح هجدهمین ایستگاه خط۷ 
ایستگاه بوستان گفتگو، هجدهمین ایستگاه از خط۷ و در كل، 
یكصدوچهل ودومین ایستگاه افتتاح شده شبكه متروی تهران 
است. ایســتگاهی كه 1۸۰میلیارد تومان در بخش ساختمانی 

و 12۰میلیارد تومان برای تجهیز آن هزینه صرف شده است. 
ایستگاه بوستان گفتگو به شهروندان مناطق 2 و ۶ و به ویژه اهالی 
محدوده كوی نصر، خیابان كارگر شمالی، كوی دانشگاه تهران 
و ادارات و مراكز تجاری مجاور ایستگاه، این امكان را می دهد تا 
به شكلی آسان تر از گذشته به شــبكه خطوط ریلی زیرزمینی 
دسترسی پیدا كنند. این ایستگاه به سامانه های تهویه تونلی و 
تهویه مطبوع ایستگاهی، سیستم های اطفای حریق، مخابرات 
و نظارت تصویری مجهز بوده و در تامین تاسیســاتی از قبیل 
پله برقی، آسانســور و فن های هواســاز، كاما تجهیزات بومی 
و داخلی مورد استفاده قرار گرفته اســت. با احداث 4ایستگاه 
دیگر در ســال14۰1، خط۷ به طور كامل در مدار بهره برداری 

قرارمی گیرد.

برنامه های شاد برای اقشار خاص
معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران برنامه های 
این معاونت را برای نوروز14۰1 تشــریح كــرد. به گزارش 
همشهری، امین توكلی زاده با بیان اینكه امسال شهرداری 
تهران میزبان گردشگران از تمام ایران است، گفت: »نخستین 
محور برنامه های شــهرداری در ایام نوروز در حوزه كالبدی 
است و شامل مجموعه اقداماتی اســت كه در سراسر شهر 
اجرا شده تا حال و هوای نوروز در شهر حس شود. در جای 
جای شــهر نیز كاروان های شــادی و كاروان نــوروز اقوام 
مستقر شــده اند.« او با اشاره به بزرگداشــت آیین نوروز در 
بعد بین المللی گفــت: »ویژه برنامه نوروز ملــل در اراضی 
عباس آباد و برج میاد برگزار می شــود كه میزبان 1۰ وزیر 
فرهنگ كشورهای مختلف در تهران خواهیم بود. همچنین 
برنامه هایی را برای اقشار خاص به عنوان یك تبعیض مثبت 
درنظر گرفته ایم تا عزیزانی كه امكان حضور در شادی های 
عمومی را ندارند، در این برنامه ها شركت كنند.« توكلی زاده با 
اشاره به حمایت شهرداری تهران از اقشار كم درآمد پایتخت، 
افزود: »بسته های معیشتی توسط شهرداری تهران در بین 
افراد كم برخوردار توزیع می شود.« دیروز مدیرعامل سازمان 
رفاه، خدمات و مشاركت های اجتماعی شهرداری تهران نیز 
از برگزاری جشن نوروز و نیمه شعبان در مددسراها خبر داد. 
احمد احمدی صدر گفت:  »طرح عید تا عید از ماه شعبان 
آغاز و تا نوروز ادامه خواهد داشت كه در مددسراها و مراكز 
پرتو جشن، مسابقه، مولودی و... انجام می شود.« او با بیان 
اینكه برنامه ای تحت عنوان دست آفرین در راستای ایجاد 
بازارچه های حمایتی از مشاغل خانگی زودبازده اجرا كردیم، 
ادامه داد: »در این دوران سخت معیشتی یكی از كمك هایی 
كه می توانیم به خانوارها داشته باشیم، كمك به اشتغال در 
منزل به ویژه برای اقشار آسیب دیده همچون زنان سرپرست 
خانوار اســت.«  احمدی صدر با بیان اینكه بر این اساس در 
۶نقطه تهران 5۰۰غرفه ایجاد كردیم كه به صورت رایگان 
در اختیار این افراد قرار می گیرد تا مشــاغل كوچك خود 
یا صنایع دســتی فاخر را عرضه كنند، گفت: »این غرفه ها 
در مناطق یك تا 4، ۹، 22 و در محاتی همچون بوســتان 
نهج الباغه، بوستان قیطریه، پارک ملت و... به مدت 1۰روز 

ایجاد شده است. « 

رضا صیادی
 مدیرعامل سازمان زیباسازی تهران

بیش از 200المان حجمی و نوری در سطح 
شهر تهران به مناسبت میلاد با سعادت 
حضرت ولیعصر)عج( نصب شده است. 
المان هــای حجمی در این دوره، نســبت 
به قبــل متفــاوت هســتند؛ به نحــوی که 
تمام آنها در طول روز نیز به عنوان یک اثر 
حجمی قابل مشاهده هستند و در شب 

نورافشانی خواهند کرد.

سیدمحمد موسوی 
 شهردار منطقه۱۱ تهران

بــه مناســبت نیمــه شــعبان، طــول خیابان 
ولیعصر)عــج( در منطقــه۱۱ تهران بــه متراژ 
۷هــزار مترمربــع، بــه وســیله ریســه های 
پارچــه ای و نــوری آذین بنــدی شــده اســت. 
همچنین در چهــارراه ولیعصر)عج(، میدان 
منیریــه و میــدان راه آهــن اســتیج های ویژه 
برنامه هــای فرهنگــی بــرای خانواده هــا در 
جشن نیمه شعبان درنظر گرفته شده است.

مهدی شایسته اصل
مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو 

در روزهای عادی نیمی از قطارهای خط 
یک متروی تهران تنها تا ایستگاه شهرری 
اعزام می شوند و با توقف در این ایستگاه 
مجدد به ســمت تجریش بازمی گردند، 
اما در روز پنجشنبه و جمعه آخر سال )2۶ 
و 2۷ اسفندماه۱۴00( تمام قطارهای این 
خط تا ایستگاه حرم مطهر امام خمینی و 

کهریزک تردد می کنند.

تفاهم با بورس کالا برای 
عرضه املاک شهرداری

معاون مالی و اقتصاد شهری شهرداری تهران درباره 
آخرین وضعیت ارائه اماک شهرداری در بورس كالا 
و افزایش سهم شهرداری ها از مالیات بر ارزش افزوده 
توضیحاتی ارائه كرد. ابوالفضل فاح در گفت وگو با 
پایگاه خبری شهر، گفت: »برای ارائه اماک شهرداری 
در بــورس با مدیران بــورس كالا در حــال انعقاد 
تفاهمنامه ای هستیم. همه مقدمات عرضه اماک 
در بورس فراهم شده و تنها یك مسئله اداری پیش 
آمده بود كه در حال رفع آن هســتیم. تعداد زیادی 
ملك آماده بارگذاری در بورس برای سال14۰1 است 
تا مردم بتوانند اماک را خریداری و شهرداری نیز در 
ازای آن به شهر و شهروندان خدمت كند.   پیمانكاران 
نیز می توانند بابت طلبشان از شهرداری از اماک ارائه 

شده در بورس استفاده كنند.«

نقل قول خبر

ســازمان بهشــت حضــرت زهــرا)س( 
بــا کاشــت ۵هــزار مترمربع فــرش گل 
و 20هــزار گل لالــه بــه اســتقبال نوروز 
رفت. همچنین در ورودی میدان سلام 
بر امام و شــهدا نیــز بزرگ تریــن فرش 
گل پایتخت به مساحت ۱۱00مترمربع 

و با ۷200گلدان ایجاد شده است.

20000
گل

طبــق برنامــه در ایــن دوره از مدیریت 
شــهری قرار اســت ۳۵2بوســتان مادر 
و کودک در نقاط مختلف تهران ایجاد 
شــود که در فــاز نخســت بهره بــرداری 
2۷بوســتان انجــام شــد. بــر همیــن 
اساس، دیروز این تعداد بوستان  مادر 
و کودک در چند منطقه به بهره برداری 

رسید.

۳۵2
بوستان

مدیرعامــل ســازمان بوســتان ها و فضای 
سبز شهر تهران از در دستور کار قرار گرفتن 
2۵پروژه فرامنطقه ای خبر داد. علی محمد 
مختاری همچنین گفت: »کار مهم دیگر 
صرفه جویــی در میــزان مصرف آب اســت 
که بــا قــراردادی کــه بــا وزارت نیــرو منعقد 
شــده باید تا افــق۱۴۱0 حــدود 2۱0میلیون 

مترمکعب از پساب استفاده کنیم.«

2۵
پروژه

عدد خبر

اجتماعی 
 خبر

محمد سرابی؛ روزنامه نگارگزارش 2

گزارش

5ابرپروژه مهم شهرداری برای سال آینده
1  از یادگار امام تا جاده ساوه

در غرب تهران بزرگراه یادگار امام)ره(، که تا جاده ساوه 
به سمت غرب می توانیم آن را ادامه دهیم. این مسأله 
 در دســتور کار اســت و طی ۳ســال انجام خواهد شــد.
 از ســال۱۴0۱ نیــز عملیــات احــداث ایــن ابرپــروژه را

شروع خواهیم كرد. 

2 بهره برداری از پروژه شهیدشوشتری 
پروژه بزرگراهی شهیدشوشــتری،که بهره برداری از آن 
یک ونیم درصد بار ترافیک کل تهران و پنج ونیم درصد 
ترافیک شــرق شــهر را کاهــش می دهد و ظرف ۴ســال 
در دســتور کار قــرار دارد. در کنار این مــوارد اصلاحات 
تقاطعــی در بزرگراه ها را خواهیم داشــت. ۹۸تقاطع را 
شناسایی کرده ایم که اصلاح آنها ۷00کیلومتر راه مردم 

را نزدیک تر می کند و البته  ۳هزار میلیارد تومان اعتبار 
لازم دارد.

۳ از صیاد شیرازی به آزادگان 
در یــك ابرپــروژه قــرار اســت، بزرگــراه شــهید صیــاد 
شیرازی)میدان سپاه( به بزرگراه آزادگان متصل شود. 
عملیــات احداث ایــن پروژه زیــر زمین انجام می شــود؛ 
یعنی یك تونل 2طبقه خواهد شــد كه از ادامه بزرگراه 
صیادشــیرازی به بزرگراه آزادگان می رســد. ایــن پروژه 
هم در بودجه آمده و در دستور كار شهرداری قرار دارد. 

4 جمع آوری 10هزار و ۵00معتاد متجاهر 
از ۴ماه پیش قرارگاه اجتماعی را راه اندازی کردیم که در 
آن عملا با همه دســتگاه ها از جمله استانداری، ناجا، 

سپاه و بســیج،  بهزیســتی، کمیته امداد، دادستانی، 
دانشــگاه های علوم پزشــکی و.. . به صــورت منظم هر 
هفته جلسه ای تشکیل دادیم. به طوری که در مناطق 
2، ۴، ۵، ۱2، ۱۵، ۱۶ و ۱۹ قرارگاه تشکیل شد. نتایج این 
قرارگاه این بود که از حدود ۱0هزار و ۵00 معتاد متجاهر 
جمع آوری شده، حدود  ۶هزار و ۳00نفر به مراکز ماده۱۶ 

منتقل شدند.  این روند سال آینده ادامه می یابد.

۵ تكمیل مترو تا 140۵
در برنامه ســوم تکمیل متــرو تا ســال ۱۴20 پیش بینی 
شــده و مــا ســقف ۵ســاله بــرای آن در نظــر گرفته ایم؛ 
یعنی باید تــا ســال ۱۴0۵ متــرو تکمیل شــود. بنابراین 
می خواهیم یک تحــول و انقلاب در حــوزه حمل و نقل 

شهر داشته باشیم.
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